Celtic Art and Handicrafts
       Celtic art and their handicrafts are still influencing culture and serve as guiding stars. A lot of patterns of art are by right considered second to none masterpieces. Celtic ironware is made in a rather intricate and skilful way. This is an outstanding contribution of the Celts to the European treasure house of culture. 

       Many motifs of Celtic art were borrowed from without, for example dragon, which the Celts attached great importance to, was borrowed from the Vikings. Though, those motifs were transformed in the hands of skilful blacksmiths, finding new life and unique Celtic colour.
       Celtic decoration is notable for its complex artistic style with woven lines, beautiful and refined. This style has its own characteristic features. Apart from woven lines it has spiral patterns. Works of art were made of gold or bronze on iron with coral or coloured glass added. Such subtle armament weren’t intended for real battles. 

       Celtic patterns often have floral motifs. This style predominated from 450 B.C. till A.D. The patterns also have faces and bodies. Celtic creative imagination appears in all its glory. Invented creatures (half animals, half people) are represented there. Sometimes the impact of dreams and even nightmares is felt. There are strange animals and strange faces there. Human head ends with animal tail, and an animal holds human head in its teeth. Artists’ skill and imagination amaze by their complexity. It’s élite art. It expresses power. 

       When the Celts acquired written language, the stylistic type, created by the Celtic engravers, was transferred to the art of writing. In pagan time an overwhelming majority of the Celts was illiterate, but with the introduction of Christianity written language became widespread due to the diligence of monks, who supplanted Druids on the podium of dominant influence. The local copyists gained their original style with the spread of written language. The beauty of the Celtic manuscript is wordless. Intricate patterns are closely interwoven with stylized images of people and animals. Elegant rounded ornaments interweave symbolizing the eternity of the universe. They clearly convey the spiritual wealth of the Celts. The letters are distinguished by the elegant, simple and refined outline.
Перевод
       Искусство кельтов и их ремесла и поныне оказывают влияние на культуру. Они до сих пор служат путеводными маяками. Многие образцы искусства по праву считаются непревзойденными шедеврами. Кельтские изделия из металла выполнены чрезвычайно затейливо и искусно. Это огромный вклад кельтов в сокровищницу европейской культуры. 

       Многие мотивы кельтского искусства заимствованы извне, например, дракон, которому кельты придавали огромное значение, был взят у викингов. Тем не менее, в руках искусных мастеров, эти мотивы трансформировались, обретая новую жизнь и неповторимый кельтский колорит.
       Отделка украшений отличается сложным художественным стилем с вьющимися линиями, красивыми и утонченными. У этого стиля есть собственные отличительные черты. Кроме вьющихся линий для него характерны спиралевидные узоры. Изделия выполнены из золота или бронзы на железе с добавлением коралла или цветного стекла. Такое вооружение тонкой работы не было предназначено для настоящих битв.

       В кельтских узорах часто присутствуют растительные мотивы. Этот стиль преобладал с 450 г. до нашей эры до Рождества Христова. В узорах также используются фигуры и лица. Творческое воображение кельтов предстает во всем своем блеске. Вымышленные существа (наполовину животные, наполовину люди) представлены в кельтском искусстве. Чувствуется влияние снов или даже кошмаров. Странные животные и странные лица. Человеческая голова заканчивается хвостом животного, а животное держит в зубах человеческую голову. Искусство и воображение художников потрясают своей сложностью. Это – элитарное искусство. Оно выражает власть.
       Когда у кельтов появилась письменность, тип, созданный кельтскими резчиками по металлу, был перенесен на искусство письма. В языческие времена подавляющее большинство кельтов было неграмотно, но с введением Христианства письменность получила гораздо более широкое распространение благодаря стараниям монахов, которые практически вытеснили друидов с пьедестала «властителей дум». С распространением письменности местные переписчики изобрели свой самобытный стиль. Красоту кельтской рукописи невозможно передать словами. Затейливые узоры переплетаются со стилизованными изображениями людей и животных. Изящные закругленные орнаменты вплетаются один в другой, тем самым символизируя вечность мироздания.. Они явственно передают все богатство духовного мира кельтов. Буквы отличаются элегантным и вместе с тем изысканным начертанием.
